

***Mémoires de filles* by Annie Ernaux**

We chose the novel *Mémoires de filles* by Annie Ernaux published in 2016 during the movement #MeToo.

To sum up the plot, Annie Ernaux returns to the past the 1958 summer in "the colony of S."

She explains her first traumatic night with a man and how she recovered after.

This book addresses the place of women because Annie Ernaux depicted many topics in women's life like sexual violence, traumas and first relationships with men.

Annie Ernaux writes with a personal point of view to deal with a subject that affects many humans beings.

This book is very important especially nowadays and for the International Women's Rights Day because it's essential to talk about sexual assault in a world where the voices of women are silenced, and in a world where some aggressors live in peace... So, she's like a spokeswoman for all victims.

This book is a must read because it is short, it uses "simple" vocabulary and is about essential topics in society, even if Annie Ernaux deals with traumatic subjects with violent vocabulary.

We chose this book because we are women's defenders. We are very sensitive to this subject and we think that listening to the voice of victims is very important to make our world evolve.

By Lalie et Louise

Mémoires de filles - Annie Ernaux

Nous avons choisi l'oeuvre *Mémoires de Filles* par Annie Ernaux publiée en 2016 durant le mouvement #Metoo.

Pour résumer l'histoire, Annie Ernaux retourne dans le passé durant l'été 1958 à colonie de S.

Elle explique sa première nuit traumatique avec un homme et comment elle s'est remise après son traumatisme.

Ce livre aborde la place des femmes, car Annie Ernaux décrit de nombreux thèmes liés à la vie des femmes, tels que les violences sexuelles, les traumatismes et les premières relations avec les hommes.

Annie Ernaux écrit avec un point de vue personnel sur un sujet qui touche de nombreux êtres humains.

Ce livre est très important, surtout de nos jours et à l'occasion de la Journée Internationale des Droits des Femmes, car il est essentiel de parler des agressions sexuelles dans un monde où la voix des femmes est réduite au silence et où certains agresseurs vivent en paix... Elle est donc en quelque sorte la porte-parole de toutes les victimes.

Ce livre est à lire absolument car il est court, il utilise un vocabulaire « simple » et traite de thèmes essentiels dans la société, même si Annie Ernaux aborde des sujets traumatisants avec un vocabulaire violent.

Nous avons choisi ce livre parce que nous défendons les femmes. Nous sommes très sensibles à ce sujet et nous pensons qu'il est très important d'écouter la voix des victimes pour faire évoluer notre monde.

par Lalie et Louise